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SESSIÓ ORDINÀRIA DE L’AJUNTAMENT EN PLE QUE VA TENI R LLOC 

EN PRIMERA CONVOCATÒRIA A LES 20’00 HORES DEL DIA  
QUATRE DE NOVEMBRE DE 2008 

 
 
 
 

LLOC: SALÓ DE SESSIONS. CASA CONSISTORIAL DE CAPDEP ERA 
(ILLES BALEARS) 

 
 
 

A C T A   
 
 
ASSISTENTS: 

Sr. Bartomeu Alzina Sureda. Batle-President 
Sr. Rafel Fernández Mallol 

 Sr. Sebastià Sureda Rosselló 
 Sra. Margalida Bover Vadell 

Sr. José Andrés Gallego Méndez 
Sra. Maria Pilar Gasull Albons 

 Sr. Climent Crespo Flaquer 
 Sra. Virgínia Maria Urdangarín de Manuel 

Sr. Mateu Garau Flaquer 
 Sr. Joan Ferrer Flaquer 
 Sra. Maria Isabel Vives Liberal 

Sr. José Medina Suárez  
Sra. Maria del Pilar García Rosa 

 Sr. Bernard Boutique 
 Sra. Margarita Servera Ferrer 
 Sr. Mateu Melis Tous 
 
NO HI ASSISTEIX: 

Sra. Maria Orts Rodríguez 
 
 

Secretari: Sr. Julián García-Sotoca Oliva 
 
 

PUNTS DEBATUTS I ACORDS ADOPTATS: 
 
I.- APROVACIÓ ACTA SESSIÓ ANTERIOR 17/10/08 .- En compliment d’allò que 
disposa l’article 97.2 de la Llei 20/2006, de 15 de  desembre, 
Municipal i de règim local de les Illes Balears i l ’article 91.1 del 
Reglament d’Organització, Funcionament i Règim Jurí dic de les Entitats 
Locals, aprovat pel Real Decret 2568/1986, de 28 de  novembre, el Sr. 
President demana als membres de la Corporació si al gú té alguna 
observació a fer sobre l’acta de la sessió anterior , que va tenir lloc  
el dia DISSET d’OCTUBRE de 2008, de la qual se n’ha  expedit, 
prèviament, còpia de l’esborrany a cada Regidor per  al seu 
coneixement, rectificació d’errades o possible form ulació 
d’al·legacions, si fos el cas. 
  

No havent-hi intervencions, per UNANIMITAT dels reunits, sent 
disset el nombre legal de membres del Consistori i setze els 
assistents, és aprovada  l’acta de la sessió anterior, que va tenir 
lloc el dia DISSET d’OCTUBRE de 2008. 
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II.- EXP. 7/1997: CONVENI AMB LA FUNDACIÓ BARTOLOMÉ  MARCH PER AL ÚS DE 
L’EDIFICI DEL CARRER CIUTAT .- El Consistori examina l’expedient 
7/1997, relatiu al conveni amb la Fundació Bartomeu  March Servera, per 
a la cessió de l’ús a favor de l’Ajuntament de la c asa situada al 
carrer Ciutat núm. 39 de Capdepera. 
 
 L’Ajuntament Ple, en sessió celebrada el dia 2 d’o ctubre de 2007 
va aprovar la prorroga per deu anys del conveni apr ovat per 
l’Ajuntament Ple dia 27 de gener de 1997 i signat e l dia 14 de febrer 
següent.  
 

No obstant això, la Fundació Bartolomé March Server a, mitjançant 
escrit RE núm. 6269, de 28-10-08, manifesta la seva  conformitat a la 
pròrroga, però no de deu anys, sinó solament de cin c anys. 
 

No havent-hi intervencions, per UNANIMITAT dels reunits, sent 
disset el nombre legal de membres del Consistori i setze els 
assistents, S’ACORDA: 
 
 Primer .- RECTIFICAR l’acord adoptat per l’Ajuntament Ple en 
sessió celebrada el dia 2 d’octubre de 2007 i APROVAR la pròrroga, per 
cinc anys, del conveni amb la Fundació Bartomeu Mar ch Servera, per a 
la cessió de l’ús a favor de l’Ajuntament de la cas a ubicada al carrer 
Ciutat, 39, de Capdepera, que va ser signat el dia 14 de febrer de 
1997.  
 
 Segon .- FACULTAR el Sr. Batle-President per a la signatura del 
conveni i tota la documentació necessària. 
  
III.- EXP. 193AG/2008: CESSIÓ ZONA VERDA EN NA TACO NERA.- El 
Consistori examina l’expedient 193AG/2008, relatiu a la cessió d’una 
zona verda en Na Taconera. 
 
 Vist l’escrit registrat d’entrada amb el núm. 4563 , de 31-07-
2008, pel qual el Sr. Jaime Nebot Morey, en nom i r epresentació de 
l’entitat mercantil  MILUCA, S.L., cedeix a l’Ajunt ament de Capdepera, 
gratuïtament, lliure de càrrecs, gravàmens i arrend aments, una zona 
verda pública en Na Taconera, descrita en el punt s egon lletra E, de 
la escriptura pública atorgada davant el Notari de Son Cervera, Sr. 
Francisco García de la Rosa Homar, el dia 22 de jul iol de 2008, núm. 
de protocol 1704. 
 
 Vist el dictamen emès per la Comissió Informativa Municipal 
d’Hisenda, de dia 31 d’octubre de 2008. 
 
 Per UNANIMITAT dels reunits, sent disset el nombre legal de 
membres del Consistori i setze assistents, s’acorda : 
 
 1r. Acceptar la cessió  gratuïta, lliure de càrrecs, gravàmens i 
arrendaments, de la zona verda pública en Na Tacone ra, descrita en el 
punt segon lletra E, de la escriptura pública atorg ada davant el 
Notari de Son Cervera, Sr. Francisco García de la R osa Homar, el dia 
22 de juliol de 2008, núm. de protocol 1704. 
 
 2n. Autoritzar  el Sr. Batle-President perquè signi tota la 
documentació que sigui precisa per a executar el pr esent acord, 
inclosa l’escriptura pública. 
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IV.- EXP. 50/2008 (INTER): DECLARACIÓ DE PARTIDES A MPLIABLES.- Vista 
la conveniència de declarar ampliables les partides  de despeses de les 
festes patronals del municipi amb les correlatives partides 
d’ingressos. 
 
 Vist l’establert a la base 6 de les bases d’execuc ió del 
pressupost. 
 
 Vist l’establert a l’article 178 del Reial Decret Legislatiu 
2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el Text Refó s de la llei 
Reguladora de les Hisendes Locals i l’article 39 de l Reial Decret 
500/1990, de 20 d’abril.  
 

Vist el dictamen emès per la Comissió Informativa M unicipal 
d’Hisenda, de dia 31 d’octubre de 2008. 
 

S’inicia el debat, prenent la paraula, en primer ll oc, el Sr. 
Joan Ferrer. Manifesta que el seu grup votarà en co ntra per 
coherència, ja que va votar en contra el pressupost . A més, les festes 
han suposat un cost excessiu i aquesta proposta sol ament serveix per a 
suavitzar un poc el dèficit d’aquesta partida.  
 

El Sr. Mateu Melis també manifesta que la despesa d e les festes 
ha estat excessiva. 
 

No havent-hi intervencions, per NOU vots a favor (Regidors del 
PSOE, UCAP-UM, EU-Els Verds i PSM-EN) i SET vots en contra (Regidors 
del PP i Es Grup), sent disset el nombre legal de m embres de la 
Corporació i setze el nombre d’assistents,   S’ACORDA: 
 
 Declarar ampliables les despeses derivades de les festes amb els 
ingressos de les festes, partida de despesa 454.226 07. 
 
V.- ESCRIT RE NÚM. 5322, DE 11-09-08. MOCIÓ DEL PP:  MESURES DAVANT LA 
SITUACIÓ ECONÒMICA.- Es llegeix la moció, registrada d’entrada a 
l’Ajuntament amb el núm. 5322, d’11-09-08, presenta da pel Sr. Joan 
Ferrer Flaquer com a portaveu del Grup Municipal Po pular a 
l’Ajuntament de Capdepera: 
 

 “D. Joan Ferrer Flaquer, portaveu del Grup Municipal Popular en l’Ajuntament de 
Capdepera, en nom i representació del mateix eleva al Ple de la Corporació per al seu debat de 
la següent 
 

MOCIÓ 
 
La caiguda generalitzada de l’economia gabellina té una especial incidència en les arques 
municipals on, per exemple, els ingressos locals vinculats a l’activitat urbanística estan 
disminuint i el descontrol de gestió i el augment constant de les despeses, amb una total 
passivitat del equip de govern en front de la crisis que patim, acompanyats de la falta total 
d’iniciatives per fer front al futur immediat. 
 
Per això, se sotmet a la consideració del Ple l'aprovació dels següents acords:  
 
1. Reduir un 25% els sous corresponents al Batle i regidors amb dedicació exclusiva i parcial als 
pressuposts del 2009. 
2. Major control de les hores extraordinàries i de la despesa corrent. 
3. Reducció del termini per poder fer efectiu el pagament als creditors i proveïdors a 2 mesos, 
amb la finalitat d’injectar solvència financera a las empreses locals. 
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4. Reducció del termini per la concessió de les llicències d’obres (menors a 10 dies i majors a 45 
dies). 
5. Amb caràcter general, només s’augmentarà la plantilla de personal per donar cobertura als 
serveis operatius (Seguretat i Emergències) i per atendre necessitats associades als serveis 
socials. 
6. Reducció del Impost Bens Immobles (IBI) per situar-lo a nivell del any 2007. 
7. Reducció del Impost de Construcció per situar-lo a nivell del any 2007. 
8. Reducció, per el proper pressupost, de la taxa de recollida i tractament dels residus sòlids 
urbans a nivell del any 2007. 
9. Les altres taxes congelades per el proper pressupost. 
10. Creació d’un fons addicional de cobertura per serveis socials. 
11. Suprimir totes las actuacions que no es considerin imprescindibles. Particularment es 
generarà estalvi mitjançant la contenció de las despeses destinades a publicitat, publicacions, 
comunicacions, material d’oficina, despeses de protocol i representació. 
12. Polítiques de compres mes eficients i controlades. 
13. Pla d’estalvi energètic: reducció consum intern, criteris per la regulació de les temperatures 
màximes i mínimes als edificis públics i horaris d’encesa i apagament, consum d’alumbrat 
públic (canviar las bombetes de las faroles de Cala Rajada per las bombetes de baix consum), 
control exhaustiu dels temporitzadors d’encesa i apagament dels vials, carrers i de les 
instal�lacions esportives. 
14. Rigor i prudència en el pressupost d’ingressos del any 2009, amb un seguiment constant de 
la seva evolució al  llarg del seu exercici. 
15. Realitzar una anàlisi de las actuacions que manquen per executat al llarg d’aquest any, 
establint una priorització de las mateixes, senyalitzant las que podrien deixar-se de fer al actual 
exercici. En cap cas es retallarà las de caràcter social ni las que incentivin d’una manera directa 
l’activitat econòmica. 
16. Elaborar un estudi plurianual que permeti conèixer el impacte dels contractes vigents o en 
tramitació als següents exercicis. 
17. Garantia de despesa social. No es veuran afectades per els retalls las partides 
pressupostaries destinades a atendre despeses socials.  
18. Els préstecs es tindrien que formalitzar als moments en que es necessitessin, evitant al 
màxim el pagament dels interessos, en quan al temps ens referim. 
19. Congelació de las partides pressupostaries relacionades amb las dietes dels càrrecs electes 
per asistencia a plens, comissions informatives o consells d’administració de l’empresa pública. 
20. Congelació del pressupost municipal corresponent al capítol 2 al proper pressupost del any 
2009. 
 
A la espera de la inclusió al proper ple ordinari del mes d’octubre, el saluda molt atentament.” 

 
El Sr. Ferrer manifesta la seva sorpresa perquè s'h a elevat al 

Ple aquesta moció sense haver-la discutit prèviamen t. 
 

El Sr. Batle diu que estaria d’acord amb alguns pun ts de la 
moció, per exemple amb el punt núm. 1 (si en lloc d e “reduir”, es 
proposa “congelar”), 2, 3, 4 (a excepció que la cau sa no sigui de la 
Administració), 5, 11, 12, 13, 14, 16, 17, 19 i 20.   
 

El Sr. Ferrer diu que el Batle no està d’acord amb les mesures 
proposades que més afecten als ciutadans.  

Sol·licita una pausa per a discutir amb els membres  del seu grup 
i canvia la moció o si proposa la votació com s’ha presentat. 

 
Per a facilitar la deliberació dels grups polítics,  a l’empara 

del disposat en l’art. 87 del Reglament d’Organitza ció, Funcionament i 
Règim Jurídic de les Entitats Locals, aprovat per R eial Decret 
2568/1986, de 28 de novembre, el Sr. Batle acorda u na breu 
interrupció, sent les 20’25 hores.  
 

Sent les 20’30 hores es reprèn la sessió. 
 
El Sr. Ferrer insisteix que les mesures proposades que afecten 

als ciutadans, no s’accepten, per tant no modifica la moció. És 
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important la reducció d’alguns impostos (IBI, ICIO)  i la reducció de 
taxes, com la de recollida de fems. També és import ant crear un fons 
de cobertura social. Per això deixa la moció com s' ha presentat. 
 

El Sr. Mateu Melis està d’acord amb la moció i vota rà a favor. 
És conscient de la crisi, però les mesures proposad es no són 
exagerades; amb un poc d’esforç es podrien realitza r i això seria del 
grat dels ciutadans. L’Ajuntament hauria de reduir despeses. 
 

El Sr. Batle respon que s’ha aprovat un pla d’inver sions molt 
important i seran beneficioses per al municipi. Si cal activar 
l’economia, s’han de fer actuacions. 
 

No havent-hi més intervencions, el Sr. Batle propos a a votació 
la moció presentada pel Sr. Joan Ferrer Flaquer, qu e s’ha transcrit, 
donant el següent resultat: 

 
Vots a favor: SET (Regidors del PP i Es Grup) 
Vots en contra: NOU (Regidors del PSOE, UCAP-UM, EU-Els Verds i 

PSM-EN) 
 

En conseqüència no és aprovada la moció. 
 
VI.- ESCRIT RE NÚM. 5457, DE 18-09-08. MOCIÓ DEL PP : FINANCIACIÓ 
LOCAL.- Es llegeix la moció, registrada d’entrada a l’Aj untament amb 
el núm. 5457, de 18-09-08, presentada pel Sr. Joan Ferrer Flaquer com 
a portaveu del Grup Municipal Popular a l’Ajuntamen t de Capdepera: 
 

“MOCIÓ PER  SOL�LICITAR AL GOVERN LA REFORMA URGENT DE LA 
FINANCIACIÓ LOCAL I QUE NO DISMINUEIXIN  ELS INGRESSOS LOCALS 
PER LES TRANSFERÈNCIES DE L’ESTAT EN ELS PGE 2009 
 
D. Joan Ferrer Flaquer , Portaveu del Grup Municipal Popular en l’Ajuntament de Capdepera, 
en mon i representació del mateix eleva al Ple de la Corporació per al seu debat de la següent  
 

M O C I Ó  
 
Vulnerabilitat financera dels municipis davant la crisi econòmica 
 
L’actual moment de crisi econòmica està posant de manifest una vegada més els desequilibris 
en el model de finançament local que pot afectar molt greument a la forma i qualitat de 
prestació de serveis als veïns per part dels Ajuntaments. La situació financera de molts 
municipis és difícil i s’ha agreujat substancialment en les últims mesos. 
 
La caiguda generalitzada de l’economia espanyola té una especial incidència en les arques 
municipals on, per exemple, els ingressos locals vinculats a l’activitat urbanística estan 
disminuint i ja han deixat de situar-se en el 20% del total de ingressos dels municipis . A això 
cal afegir la dificultat d’accés al crèdit, que es major que altres Administracions, així com el 
difícil compliment dels requisits d’estabilitat pressupostària a pesar dels plans d’austeritat que 
molts municipis estan aprovant ja. 
 
Si a això s’afegeix el problema estructural del finançament local que es duu arrossegant a 
Espanya en els últims 30 anys, degut, entre altres causes, als serveis que presten els 
Ajuntaments sense ésser de la seva competència, per ser l'Administració més propera als veïns i 
sensible a la seva demanda. Per això, es fa obligatori engegar de manera immediata reformes 
institucionals i en l'àmbit del finançament que permetin començar a donar solució a aquest 
problema. El Govern ha de reconèixer en aquest sentit, la important labor i esforç econòmic 
que en matèria de dependència estan desenvolupant els municipis en l'actualitat. 
 
És per això, que la negociació i execució d'un nou model de finançament local ha de ser 
imminent i simultani a la reforma autonòmica. Així mateix, ha d'establir les bases del Pacte 
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Local per al traspàs de competències i finançament des de les Comunitats Autònomes als Ens 
Locals. 
 
Ja el passat 27 de maig, el Comitè Executiu de la FEMP va aprovar una resolució en la qual es 
reiterava la necessitat d'abordar la reforma del finançament local de forma global i en el seu 
conjunt, manifestant així mateix que aquesta negociació havia de realitzar-se de forma 
simultània i vinculada al finançament autonòmic. Tot això en el marc dels compromisos 
expressats pel govern. 
 
Preocupació per les previsions pressupostàries per a 2009 quant a la participació dels Ens Locals en els 
Ingressos de l'Estat, que ha avançat el Ministeri d'Economia i Hisenda. 
 
L'augment de la taxa d'atur registrat que incideix majoritàriament en el sector de la construcció, 
l'escassa evolució de l'ocupació, la retallada en les previsions de creixement del PIB, s'ajunten 
amb unes previsions de creixement per a 2009 de solament un 1%.  
 
En aquest context, les xifres avançades pel ministeri d'Economia i Hisenda per a la Participació 
dels Ens Locals en Ingressos de l'Estat de 2009 són molt preocupants i posen a les arques 
locals a la vora de l'abisme (ja que els ingressos fiscals s'estan veient sensiblement reduïts per la 
crisi immobiliària, igual que la venda de sòl municipal, i el recurs a l'endeutament és molt més 
inaccessible que per a l'Estat o les CCAA). 
 
Si es materialitza aquesta previsió, les EELL van a perdre finançament en termes reals en 
gairebé 700 M € (uns 690 M) per la pràctica congelació dels lliuraments a compte en 2009, atès 
que l’ IPC pot situar-se probablement en un 4%.  
 
Per això, se sotmet a la consideració del Ple l'aprovació dels següents acords:  
 
PRIMER.- Reclamar al Govern d'Espanya un Acord simultani i vinculat amb les Comunitats 
Autònomes i els Ens Locals per a la reforma urgent del finançament local paral�lela a la de 
finançament autonòmic i per a establir les bases del Pacte Local, de manera que els Ens Locals 
puguin contar abans que finalitzi aquest any amb unes normes clares i precises que s'adeqüin a 
les seves necessitats reals de finançament, els dotin de major capacitat normativa i solucionin el 
dèficit arrossegat per la prestació de serveis impropis. 
 
Igualment s'insta al Govern perquè la futura reforma de la Llei de Bases de Règim Local abordi 
definitivament la delimitació precisa de les competències dels Ajuntaments i Diputacions 
Provincials a fi d'evitar la situació actual d'assumpció de competències impròpies. 
 
SEGON.-  Exigir al Govern de la Nació la creació urgent d'un Consell Local de Política 
Financera, que es reunirà trimestralment amb l'Administració General de l'Estat i en el qual 
participaran la Federació Espanyola de Municipis i Províncies, els sis majors municipis 
d'Espanya i una representació de municipis mitjans i petits per a tractar els temes d'interès 
bilateral: actualització del cadastre, transferències estatals, gestió dels convenis i cooperació 
administrativa. 
 
TERCER.- Exigir al Govern de la Nació un increment en la Participació en Ingressos de 
l'Estat per part dels Ens Locals per a l'Exercici 2009. 
 
QUART.- Sol�licitar al President de la Federació Espanyola de Municipis i Províncies, la 
celebració d'una Assemblea Extraordinària de la FEMP que reivindiqui la reforma del 
finançament local, la seva estabilitat pressupostària i el sanejament de les hisendes locals, de 
manera que puguin els Ens Locals garantir als ciutadans els serveis que necessiten en 
condicions d'igualtat i equitat, i per a arribar a el pes polític i institucional que correspon als 
Ens Locals com administració més propera.” 

 
El Sr. Batle diu que està d’acord amb els punts pri mer i tercer 

de la moció.  
 

El Sr. Joan Ferrer respon que manté la moció com l’ ha presentat.  
 

El Sr. Mateu Melis diu que votarà a favor de la moc ió perquè 
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representa a un partit municipalista. Per això, tot  el que suposi un 
increment del finançament del municipi li sembla bé .  
 

El Sr. Ferrer diu que no entén per què no s’accepta  la creació 
d’un Consell Local de Política Financera.  
 

El Sr. Batle respon que la FEMP està treballant per  a aconseguir 
el finançament dels municipis i no està d’acord amb  alguns matisos de 
la moció presentada pel Sr. Ferrer. 
 

No havent-hi més intervencions, el Sr. Batle propos a a votació 
la moció presentada pel Sr. Joan Ferrer Flaquer, qu e s’ha transcrit, 
donant el següent resultat: 

 
Vots a favor: SET (Regidors del PP i Es Grup) 
Vots en contra: NOU (Regidors del PSOE, UCAP-UM, EU-Els Verds i 

PSM-EN) 
 

En conseqüència no és aprovada la moció. 
 
VII.- ESCRIT RE NÚM. 5613, DE 25-09-08. MOCIÓ DEL P P: TAXA 
INCINERACIÓ.- Es llegeix la moció, registrada d’entrada a l’Aj untament 
amb el núm. 5613, de 25-09-08, presentada pel Sr. J oan Ferrer Flaquer 
com a portaveu del Grup Municipal Popular a l’Ajunt ament de Capdepera: 
 

“D. JOAN FERRER FLAQUER, portaveu del Grup Municipal Popular a l’ajuntament de 
Capdepera, presenta al Ple de la Corporació, per el seu debat a la propera sessió ordinària, la 
següent 
 

MOCIÓ: 
 
El passat 1 d’octubre de 2007, el Ple del Consell de Mallorca, adoptà l’acord d’aprovar 
inicialment la modificació de l’article quart i la disposició final de l’ordenança reguladora de la 
taxa pel tractament de residus sòlids urbans de l’Illa de Mallorca. 
D’aquesta forma, amb aquesta mesura, a partir de dia 1 de gener de 2008 la tarifa a aplicar a la 
taxa de tractament de residus sòlids urbans ha sigut de 127,78 €/tona. IVA inclòs.  
Així les coses, i aquí a iniciativa del equip de govern , aquesta pujada ha sigut assumida, 
únicament per els negocis i industries del nostre municipi al any 2008, el que suposarà un 
increment molt important del rebut, dins un any molt complicat per la nostra economia. 
Tenint en compte: 
- Que la pujada de la taxa de incineració va venir justificada, entre d’altres coses: 
1. I en més d’un 50 %, per un error en la previsió d’entrades de tones de fems per part del 
servei de gestió de residus de construcció i demolició. 
2. Pels errors en la previsió del preu del kw/h que ven TIRME a GESA. 
3. Per  la minva dels ingressos per venda de compost i de fraccions procedents de la planta de 
tractament d’escòries. 
- Que els contribuents no s’han de veure perjudicats econòmicament pels errors de previsió de 
l’empresa concessionària. 
-Que els ajuntaments han de satisfer al Consell la totalitat del cost de la taxa, mentre que a la 
pràctica, a l’hora de recaptar la taxa dels contribuents mai es recupera la totalitat del cost, 
ocasionant als ajuntaments un perjudici que no les correspon assumir. 
- Que, tant la Presidenta del Consell de Mallorca en el seu discurs d’investidura, com la 
Consellera Executiva de residus, com tots els partits que donen suport al govern del Consell, 
van prometre, durant i després de la campanya electoral,  que no pujarien la taxa d’incineració. 
 
Es per això, que el grup municipal del Partit Popular proposa al Ple de la Corporació l’adopció 
dels següents acords: 
 
Primer: Instar al Ple del Consell de Mallorca que per el  any 2009 no augmenti l’ 
ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DE LA TAXA DE TRACTAMENT DE 
RESIDUS URBANS DE L’ILLA DE MALLORCA.  
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Segon: Instar al Consell de Mallorca a que assumeixi l’emissió del rebut i la gestió del 
cobrament de l’esmentada taxa.  
 
Tercer: Remetre còpia dels acords a la Presidenta del Consell Insular. 
 
Quart: Instar al batle a actuar defensant el sentit d’aquest acords davant qualsevol instància 
supramunicipal.” 

 
El Sr. Mateu Melis diu que tot el que signifiqui co ngelar taxes, 

és una ajuda per als ciutadans.  
 

El Sr. Joan Ferrer diu que en unes declaracions de la Sra. Julve 
a la premsa, es pot llegir que TIRME ha tingut uns beneficis de 
6.000.000 € i a més li puja un 10 %.  
 

El Sr. Batle diu que el seu grup votarà a favor, pe rquè no li 
sembla correcte el tipus de contracte que s’ha sign at amb TIRME; 
aquesta forma de gestionar els residus provocarà se gurament una nova 
pujada per a l’any pròxim. El model de gestió dels residus és 
inviable. 

 
No havent-hi més intervencions, el Sr. Batle propos a a votació 

la moció presentada pel Sr. Joan Ferrer Flaquer, qu e s’ha transcrit, 
donant el següent resultat: 
 

Vots a favor: QUINZE (Regidors del PSOE, Sr. José Gallego, EU-
Els Verds, PSM-EN, PP i Es Grup) 

Abstencions: UNA (Sra. Pilar Gasull) 
 

En conseqüència és aprovada la moció per QUINZE vots a favor 
(Regidors del PSOE, UCAP, EU-Els Verds, PSM-EN, PP i Es Grup)i UNA 
abstenció (Regidora de UM), sent disset el nombre l egal de membres de 
la Corporació i setze el nombre d’assistents. 
 
VIII.- DECRETS I RESOLUCIONS .- Es dóna compte al Ple dels Decrets i les 
Resolucions dictats per Batlia o, fent ús de la sev a delegació de 
competències, per el Regidor Delegat, des de la dar rera sessió 
ordinària celebrada per l’Ajuntament en Ple i numer ats des del núm. 
225 al 236 de l’any 2008. 
   
IX.- PRECS I PREGUNTES .- El Sr. Joan Ferrer Flaquer fa les preguntes 
següents: 
 
1.- Sol·licita un llistat d’ingressos i despeses de l Mercat medieval. 
Quan es durà a terme el concert de Salteri?.  

El Sr. Climent Crespo respon que li lliurarà aquest a informació. 
El concert es durà a terme quan hàgim concretat les  dates amb ells.  
 
2.- La parada del BUS no està condicionada.  

El Sr. Climent Crespo respon que s’han fet gestions  amb 
l’empresa i de moment no han donat resultat. Per ai xò ha sol·licitat a 
la Conselleria que intervingui.   
 El Sr. Joan Ferrer diu que l’empresa de vegades ut ilitza la 
parada anterior. Hauria de controlar-se. 
 
3.- Hauria de controlar-se el sistema d’il·luminaci ó de la escoleta 
Eriçons, perquè sempre té la llum encesa.  
 
4.- S’ha fet un pagament de la llicència d’entrenad or a Biel Gili i no 
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obstant això ara no treballa en l’Ajuntament. 
 
5.- En algunes zones de la via pública, es tapen el s buits dels arbres 
que es lleven, en lloc de plantar altres nous.  

El Sr. Mateu Garau respon que cada cas és distint; alguns s'han 
llevat perquè no són els arbres idonis per a aquest a zona; uns altres 
es plantaran, però hem d’esperar que sigui l’època apropiada; en 
altres cas, s’han llevat per a poder adaptar la zon a a la normativa de 
barreres arquitectòniques. 
 
6.- Es posaran bandes reductores de velocitat en el  carrer de la 
Agulla?  

El Sr. José Gallego respon que s’està mirant quin t ipus de banda 
és més adequada per a aquest carrer. 
 
7.- Per a quin motiu no es far cap manteniment al p arc i a la pista 
gimnàstica al Clot de Sa Grava? 

La Sra. Pilar Gasull respon que l’empresa concessio nària té 
l’obligació del manteniment i ve una vegada al mes.  Segons quin tipus 
de desperfectes existeixen, ha d’adonar al segur. 
 
8.- Que passa amb l’empresa pública? 

La Sra. Pilar Gasull respon que té previst convocar  una reunió 
del Consell d’Administració. 
 
9.- Creació d’una nova ordenança de policia i bon g overn ha on 
inclogui la prohibició i exhibició de la venda de c otxes a la via 
pública. 

El Sr. José Gallego respon que la Policia Local est à vigilant 
aquests vehicles. 
 
10.- Per a quin motiu no es compleix els horaris d’ obertura i 
tancament al clot de Sa Grava? 

El Sr. José Gallego respon que pot ser que alguna v egada, de 
forma puntual, no s’han complert, però normalment s í es compleixen els 
horaris. De totes maneres, prendrà nota per a soluc ionar el problema. 
 
11.- Quants de mesos de retràs duis amb els credito rs? 

El Sr. Sebastià Sureda respon que s'està pagant amb  molt de  
retard, però es fa un gran esforç per agilitar els pagaments, encara 
que és molt costós. 
 
12.- La TDT, qui ha pagat la inversió? 

El Sr. Sebastià Sureda respon que se sol·licitarà l a devolució a 
la Conselleria. 
 
13.- Sol·licita informació sobre els pagaments que s’han realitzat a 
una empresa denominada Obres i Entorn.  

El Sr. Mateu Garau respon que algunes factures corr esponen a 
treballs en zones verdes. 
 
14.- Sol·licita informació sobre les despeses a càr rec del FOMIT.  

Respon el Sr. Sebastià Sureda que s’han realitzat a lgunes 
adquisicions i inversions en infrastructures turíst iques. 
 
15.- ‘'ha de renovar el clavegueram de Cala Rajada i no obstant això 
s’han asfaltat algunes zones.  
 
16.- L’oficina de Cala Rajada té molta despesa. 
 
17.- Quins projectes s’han preparat per el Castell?  
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El Sr. Mateu Garau informa que s’ha sol·licitat sub venció d’uns 40.000 
€ per a les obres del projecte. Les obres consistei xen bàsicament en 
rehabilitació de murs de contenció de paredat en se c o marges i 
paviments del Castell. 
 
18.- Per a quin motiu no funciona la radio?. 
 
19.- Com es troba el tema dels convenis?. 
 
20.- Vull tornar denunciar el nul interès del regid or de turisme, que 
es el Sr. Batle, per dur endavant reunions del Patr onat de Turisme, 
especialment quant ens trobem davant una temporada bastant difícil i 
molt preocupant de cara la del proper any. 
 
21.- Ja hem cobrat? 
 

El Sr. Mateu Melis Tous fa la següent intervenció: 
 
“Jo, avui no faré preguntes, ja que el que nosaltre s pensam, i per 
això feim una política el mes constructiva possible  des de l’oposició, 
és que les intervencions al plenari han de servir p er que el govern 
prengui nota i, si ho troba adient, prengui mesures  al respecte.   
 
Al llarc de aquest any i mig de legislatura hem vis t que totes les 
nostres propostes, queixes, retrets, opinions als p lenaris i a les 
comissions informatives no s’han tingut en compte, cap ni una, cosa 
que podríem considerar normal, si fosiu un equip de  govern amb 
iniciatives, amb propostes pròpies, amb ganes de fe r feina, però, en 
canvi veim tot el contrari, un equip de govern amb total desinterès 
per el poble, desil·lusionat, desmotivat, i mancats  d’iniciatives el 
que provoca que les poques actuacions que és duien a terme sian, en la 
majoria dels casos,  un conjunt de despropòsits. 
 
Vàrem demanar per l’entrada a Cala Rajada, i se ens  contesta que el 
qui ha de arreglar el problema de davant el caprabo  és  el propi 
supermercat. Ha passat tot l’estiu i segueix igual,  amb el perill que 
suposa. 
 
Vàrem proposar un carril bici i un passeig pels gab ellins des de la 
rotonda dels quatre vents fins al camí de son terra ssa, i el Consell 
ens diu que la carretera de Sa Mesquida és nostra i  per tant, que ho 
facem noltrus. A Son Servera no apliquen el mateix criteri. La setmana 
passada en varen innagurar un fins a Cala Millor. A  mi, personalment 
me va fer enveija. 
 
Vàrem demanar al plenari del Juny si se tendria en compte les demandes 
dels veïns del C/. Castellet, i se ens contesta que  sí, que el proper 
mes, es a dir el Juliol se faran algunes reformes. Som al novembre i 
res de res. 
 
Vàrem demanar per la ràdio municipal, i se ens cont esta que 
probablement ho donaran a una empresa. No en sabem res oficialment. El 
que si sabem és que els darrers plenaris ni s’han r adiat el proper 
mati ni s’han penjat a la web de la ràdio municipal . Tampoc se ens ha 
convocat per parlar-ne. Una total deixadesa per par t del regidor 
encarregat. 
 
Vàrem demanar per el nou periodista de l’ajuntament  que pareix ésser 
que només és per l’equip de govern. Veim que se li paguen prop de vuit 
mil euros del setembre al desembre i encara es l’ho ra que hagi vingut 



 11 

a qualque plenari per agafar nota i fer una crònica . Una tudada de 
dobbers, vaja... 
 
Vàrem demanar reiteradament la posada en marxa d’un  bus interurbà, i 
se ens passa en cançons plenari rera plenari. Vosal tres mateixos. El 
cert i segur és que el municipi del costat ja l’han  implantat. Si no i 
creis ho trobau que no s’ha de implantar, ho deis c larament i ja està. 
 
Vàrem demanar un planning de les vacançes dels memb res de l’equip de 
govern per que la ciutadania estigués assebentada d e quan falta 
qualqu, (agafam les vacances que ens pertoca, mater nitats, 
paternitats, etc.) No se ens ha donat. Alguns les v eim sempre a 
l’ajuntament i d’altres no els veim mai, i clar, i així molts de  
problemes se van acumulant i la feina no surt endav ant. 
 
Vàrem demanar com esteia els convenis del personal.  S’està negociant, 
però no en sabem res més. Prest farà un any que ha expirat l’antic. Ja 
mos  contareu (ho vaig demanar al plenari d’asignac ió dels sous dels 
regidors) a que dedicau el temps. 
 
Serveis Socials. No hem demanat res. Per què? Per q ue no és fa res 
nou, llevat el que ja esteia implantat d’abans. Est em en època de 
crisi. Tenim qualque estudi seriós de la cojuntura social del nostre 
municipi? No. Sabem quina població inmigrant tenim.  Quins problemes 
tenen. Sabem quanta població està a l’atur. En èpoc a de crisi, hi ha 
molta de feina a fer per ajudar els que més malamen t ho passen. No 
veim cap iniciativa, si que veim molta voluntat de la regidora, però 
no basta. Hem de menester eficàcia. 
 
Vàrem fer proposta per incloure ajudes a fons perdu t per l’adquisició 
de la primera vivenda per els joves. No se va tenir  en compte. Ara 
corren temps difícils per a ells i és quan les inst itucions els han de 
donar resposta. 
 
Vàrem demanar agilitat en l’expedició dels permisos  d’obra menor. De 
llavor ençà en quatre comissions de govern almanco a l’ordre del dia 
no en figura cap. D’això s’en diu ineficàcia.  Cast igau permanentment 
als que viven de la construcció, que son molts. 
  
La regidoria de fires i mercats i comerç. Record a un plenari que se 
va demanar per la seva feina. Se contesta que se es tà reunint amb els 
representants dels sectors. Tampoc, i se suposa que  ja té tota la 
informació necessària per prendre decisions, però n o veim cap 
iniciativa per reactivar el sector. Tampoc ens ha q uedat mai clar la 
seva feina concreta.  
 
Regidoria d’educació. Ha passat gairebé un any i mi g i no hem vist cap 
iniciativa. S’ha intentat per exemple el reciclatge  de llibres com 
primer pas a la gratuïtat dels llibres de text a to t el municipi (era 
una vella reivindicació, record una moció, del PSOE ). No. Ha convocat 
algún cop el Consell Municipal d’Educació. Que sapi guem no. Clar que 
del que estic parlant és feina.  
 
El plenari dels pressupostos el Regidor d’hisenda r essaltà la 
necessitat de la dotació de serveis a les urbanitza cions cosa que 
estem totalment d’acord. Som al novembre i no s’ha començada cap ni 
una. Evidentment no fa falta dir que en època de cr isi hagués estat 
una gran ajuda a la creació de llocs de feina. De m oment, aturat. 
 
Vàrem demanar pel conveni de Cala Mesquida. Està en  Stan-by. 
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Vàrem demanar pel camí de sa font de sa cala fins a  Canyamel. Està al 
aire pendent de reunir-se amb la propietat. 
 
No parlaré, per que sinó no acabaríem mai,  del des pilfarro en despesa 
corrent, ja que un dia d’aquest tindrem ocasió de p arlar-ne 
detingudament. Senzillament, baix el nostre punt de  vista, escandalós.  
 
No m’allargaré mes. Acabaré com he començat. Aquest  equip de govern 
(podriem fer qualque excepció, però parlam del conj unt), és la nostra 
opinió,  està desmotivat, desinteressat en resoldre  els problemes dels 
ciutadans, desil·lusionat i amb manca d’iniciatives  per realitzar la 
tasca que se li ha encomenada, que no és d’altre qu e governar. I això 
no ho esteis fent. Tot plegat és un conjun de despr opòsits. 
 
Per tot l’exposat, vos faré un prec: Posau-vos les piles i cumpliu amb 
la vostra responsabilitat.” 
 

La Sra. Virgínia Urdangarín respon que la negociaci ó del conveni 
de personal està parada, perquè existeix un problem a amb l’antiga 
valoració de llocs de treball. 
 

Quant a l’àrea de Serveis Socials, informa la Sra. Urdangarín 
que s'ha contractat un mediador social i que, entre  altres matèries, 
s’encarrega del problema de la immigració.  
 

El Sr. Batle diu que no és cert que l’equip de gove rn no tingui 
interès. Hi ha problemes i s’estan solucionant, per ò això duu temps.  
 

El Sr. Mateu Melis respon que en la seva opinió, l’ equip de 
govern no té interès. Aquesta és la seva opinió i é s l'opinió d’altres 
veïns. 
 

 

No havent-hi més assumptes a tractar, de l’ordre de l Sr. Batle-
President s’aixeca la sessió a les vint-i-una hores  i quaranta minuts. 

 


